
Brev till Kultur och fritid, Ekerö Kommun     Ekerö den 26 november 2021

Rädda Ekebyhovs konstsnöspår.

Vi (Mälarö SOK) har i dagarna varit i samtal med entreprenören, Energy consulting, 
(Alexander Blomqvist) angående kommande säsongs konstsnöspår. Han uppgav då att han 
inte hade för avsikt att tillverka och driva ett längdspår kommande säsong, med mindre än 
att han får ekonomiska garantier. Vi ställts inför detta faktum först nu, när vi planerar att 
starta snöproduktionen för backen. 

Anledningen är att han förra året gick med stor förlust på den delen som innefattade 
längdskidspåret. Han driftar ju även slalombacken. Där går det runt eftersom han av klubben 
MASK erhåller 326.000 kr i driftbidrag. Detta får klubben i sin tur från Ekerö Kommun 
(sannolikt tekniska kontoret), för att driva backen. Till denna säsong har både elpris (pumpar 
och snökanoner) och dieselpris (för pistmaskinen) stigit rejält. Enteprenören hade, enligt 
honom själv, gångna säsongen intäkter för spåravgifter med 125.000 kr, och gjorde ändå en 
förlust med 48.000 kr. Efter det har både el och diesel blivit dyrare. Han kommer inte starta 
detta år, med mindre än att kommunen eller klubben går in med 100.000 för att trygga så 
ingen (läs energy consulting) går med förlust. 

Samarbetet med entreprenören knackar betänkligt
Energy consulting är ett kommersiellt företag med vilket följer ansvar för anställda m m. De 
har uppdraget från MASK att sköta deras arena. Vårt samarbete med dem är påtvingat då 
våra investeringar i anläggningen sitter ihopkopplade med MASK,s befintliga. Vi förstärkte 
pumpkapacitet, kopplade på egna rör, höjde elkapaciteten. Kommunen investerade i tre 
snökanoner. 

Nu idag har vi kallperiod, och ingen snö tillverkas i längdspåret. En kanon står på vår äng. 
Övriga används för att göra snö i nedfarterna i backen. Man kör på med full effekt för att så 
tidigt som möjligt bli klara med backen. Dvs man använder den kapacitetshöjning vi 
investerat i, för annat ändamål. 

Privat aktör?
Vi nås av signaler att kommunen är rädd att bidragspengar hamnar i privat firma. Det 
argumentet håller inte då ni samtidigt delar ut stora summor via en annan klubb, till samma 
entreprenör. Många kommuner samarbetar med privata aktörer. Men de ser till att ha en 
granskande roll och tillser att man får det man betalar för. Här känner vi oss lämnade 
ensamma. 

Vår längdanläggning.
Den har vi lyckats få till genom egna medel, eget arbete, bidrag från Sthlms skidförbund, RF 
Stockholm, donationer. Det enda politiska beslut som engagerat Ekerö Kommun var är att 
man för tre år sedan upplät en yta på ängen intill backen och gav oss nyttjanderätt i tio år. 
Detta för att vi skulle kunna ta emot de nämnda bidragen. Kommunens ekonomiska insats 
är att man köpte tre begagnade snökanoner för 120.000 kr. Totala budgeten för vårt 
snösystem var 800.000 kr.



Vår verksamhet
Vi är en klubb med idag 96 st aktiva ungdomar. 36 st av dem (I stort sett alla över 10 år) 
tränar även skidskytte. Detta gör oss till en av Sveriges största klubbar i båda sporterna, sett 
till antalet aktiva. Och det är det som är vår drivkraft. Det sociala ansvarstagandet. Vi har 
idag 5 st aktiva som satsar så hårt att de flyttat till annan ort för att gå skidskyttegymnasium. 
De tävlar på riksnivå. I säsongens första tävling förra helgen var det debut för Mälarö SOK att 
synas i SVT,s vinterstudion.

Carl Nilsson startar i premiären i Idre. Till vardags går han på skidskyttegymnasium i Boden.

Till det har vi ambitionen att hålla öppet hus för kommunens alla barn på söndagar (ref 
Amanda på idélabbet). Det är helt unikt att vi som klubb kan ha denna verksamhet med en 
så liten och anspråkslös bana.  

Nu undrar vi vad banan är värd för Ekerö kommun. Mer än 120.00 kr för tre år sedan? 
Alpina klubben får kommunalt bidrag med över 300.000 kr per år för sin anläggning medan 
vi inte får någonting för vår! 
Detta ska jämföras med en ishall. Den byggs av kommunen, folk är anställda, etc. Även den 
är byggd för att klimatet är för varmt och säsongen blir för kort. Eller nu senast ett 
fotbollstält. 

Banan är igång från kalla nätterna i december, då vi gör snö, till veckorna mellan sport- och 
påsklovet. Under den tiden har vuxna en avgift medans barn åkt gratis. Vi kommer nu 
försöka minska ekonomiska gapet genom att ta avgift för alla, oavsett ålder. Detta kommer 
då innebära att banan inte blir tillgänglig för barn och familjer på samma sätt. Vill 
kommunen verkligen det? Öppet hus kommer bli svårt att genomföra. 

Som jämförelse. I Ursvik (Sundbyberg) har man en anläggning som är nyetablerad. Där står 
kommunen för El och vatten (kommunalt). Klubben står för arbetstimmar. Kommunen tar 
betalt av vuxna åkare med 70 kr. Gratis för barn, där man i år även kör ett ”alla på snö” för 
kommunens alla 10-åringar. 



Här på Ekerö har vi tryggat vattentillförsel, klubben har byggt infrastrukturen.  Det som 
kostar för driften är nämnda el- och bränslekostnader. 

Kutym för konstsnöbanorna i länet är att det är fritt för barn under 18 år. Det är krav från 
respektive kommun, som i dylika fall står för den delen av kostnaden. 

Vad gör vi själva som klubb?
Vi kommer behöva ta betalt av våra medlemmar, en gång till. 1200 kr för vuxna, samma som 
förra säsongen. Nu ber vi om garantier att även barnen, oavsett ålder, betalar 600 kr var. 
Detta höjer tröskeln rejält och vi kommer tappa barn i de yngre åldrarna. Till det grusas våra 
möjligheter att hålla öppet hus, för samma avgifter kommer gälla alla övriga barn i 
kommunen.

Till det går skidsektionen till huvudstyrelsen och äskar från den gemensamma kassan för att 
hitta garantipengar. Dvs andra sektioners pengar. 

Våra förslag
-Höj beloppet med 100.000 som tekniska kontoret ger klubben i bidrag för att sköta 
kommunens motionsspår, och skriv in att även skötsel av konstsnöspåret ska omfattas av det 
bidraget.
Eller:
- Ge oss ett bidrag på motsvarande summa och kalla det för att kommunen tillser att alla 
barn ska kunna åka gratis. Rädda samtidigt vårt ”öppna spår”. 

-Villkora bidraget med att ni som kommun kräver full insyn i Energy consultings redovisning, 
och att redovisningen ska ske tex en gång i månaden. Ta tag i Er bana helt enkelt. Vi som 
ideell klubb har inte samma ”muskler” att ta till när det gäller att ställa krav. Vi serveras 
siffror efter säsong. 

Banan är till stor glädje både för knattar och juniorer.



Vi vädjar
Kom igen nu Kultur och fritid Ekerö. Här har ni en framgångsrik klubb som sätter Ekerö på 
skidkartan över hela Sverige. Vi tillgodoser utomhusidrott på vintern för stora skaror 
motionärer och barn. Det ligger ju i kommunens intresse. Vi kräver inga nya sporthallar eller 
tider i befintliga. Vi behöver i dagsläget 100.000 kr varje år för att trygga driften. Del av den 
slanten kan vi säkert få in via sponsorer. Men idag går inte att få sponsorer att ställa upp då 
banans existens är hotad varje år. De skriver inga avtal med oss i det läget. 

Mälarö SOK
Skidstyrelsen


